

Rada Gminy Świerklaniec

Radni

Protokół nr XXI/25

Sesja Rady Gminy Świerklaniec w dniu 26 czerwca 2025 r.

Miejsce posiedzenia: Pałac Kawalera w Świerklańcu

Obrady rozpoczęto 26.06.2025 r. o godzinie 14:30, a zakończono o godzinie 17:05 dnia 26.06.2025 r..

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka otworzył XXI sesję Rady Gminy Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.

Poinformował, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne

2. Przedstawienie porządku obrad.

Łukasz Lesik wystąpił z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o punkt "Informacja Wójta Gminy o działaniach podjętych dla zapewnienia bezpieczeństwa osób odpoczywających na terenie Zalewu Nakło-Chechło w okresie 27.06.2025-31.08.2025".

Głosowano wniosek w sprawie:

Rozszerzenie porządku obrad o punkt: "Informacja Wójta Gminy o działaniach podjętych dla zapewnienia bezpieczeństwa osób odpoczywających na terenie Zalewu Nakło-Chechło w okresie 27.06.2025-31.08.2025, w punkcie 8

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Mirośław Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs

PRZECIW (1)

Kazimierz Flakus

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (1)

Wojciech Bacik

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.
5. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji inwestycji gminnych w 2025 r.
6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 126 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 127 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025 rok.
8. Informacja Wójta Gminy o działaniach podjętych dla zapewnienia bezpieczeństwa osób odpoczywających na terenie Zalewu Nakło-Chechło w okresie 27.06.2025-31.08.2025
9. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 29.05.2025 r.
10. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.
11. Zakończenie.

- 3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw (załącznik nr 2 do protokołu).**

W dyskusji wzięli udział:

- Łukasz Janas – odniósł się do informacji na portalu społecznościowym Urzędu Gminy dotyczącej konsultacji z mieszkańcami w temacie budowy obwodnicy Świerklańca i Nakła Śląskiego. Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego to spotkanie odbywa się w Nowym Chechle, skoro dotyczy Świerklańca i Nakła Śląskiego.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – wyjaśnił, że jeżeli jest mowa o obwodnicy Nakła Śląskiego i Świerklańca to chodzi o obwodnicę, która pójdzie od węzła w Pyrzowicach do węzła w Tarnowskich Górach. Konsultacje mają się odbyć w sprawie obwodnicy, która pójdzie na północ o Zalewu Nakło-Chechło. To właśnie w Nowym Chechle było najwięcej obaw odnośnie podzielenia Zalewu od samej miejscowości. Odnośnie obwodnicy S11 spotkanie również się odbędzie.
- Justyna Kotalczyk – odniosła się do budowy przejścia dla pieszych na drodze wojewódzkiej 911 w Orzechu. Zwróciła się z zapytaniem, czy w tym temacie coś się dzieje.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że sama realizacja, czyli budowa przejścia dla pieszych wraz z oświetleniem jest to kwestia kilku dni i to będzie najłatwiejszy etap, który zostanie wykonany jeszcze w trakcie wakacji. Obecnie trwają

przygotowania związane z uzyskaniem wszystkich pozwoleń. Dodaj, że Gmina jest w tym temacie uzależniona od Zarządu Dróg Wojewódzkich i Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach. Jednakże jest zapewnienie, że do końca wakacji to przejście będzie gotowe.

- Gerard Nickel – poruszył temat ul. Wieczorka w Nakle Śląskim oraz skrzyżowania ul. Szopena i Kopernika. Poinformował, że otrzymał pismo od mieszkańców ul. Wieczorka, w którym Urząd Gminy informuje, że do końca czerwca droga zostanie wykonana, jednakże żadne prace się tam nie odbywają. Jeśli chodzi o skrzyżowanie, to mieszkańcy otrzymali zapewnienie, że frez, który tam jeszcze pozostał, zostanie rozplantowany a do dnia dzisiejszego nie zostało to wykonane.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy) – poinformował, że zgodnie z zapewnieniem wykonawcy, w dniu jutrzejszym zostaną wykonane prace dotyczące ul. Wieczorka i posprzątaniu terenu na ul. Kopernika.
- Łukasz Janas - (Ad Vocem) – zwrócił się z zapytaniem, czy skrzyżowanie na ul. Wieczorka w Nakle Śląskim będzie wykonywane razem z tą inwestycją czy w późniejszym terminie.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – wyjaśnił, że jeśli chodzi o ul. Wolności i skrzyżowanie z ul. Sienkiewicza, to tam jest większy problem, ponieważ muszą zostać wykonane pomiary ze względu na to, że stara nawierzchnia zostanie zerwana i położona nowa. Prace te zostaną wykonane w późniejszym czasie.

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.

Przewodniczący Rady Gminy, Michał Nolewajka, poinformował, że tym razem nie została załączona pisemna wersja informacji międzysesyjnej. Dodał, że w okresie między sesjami zajmował się realizacją bieżących obowiązków związanych m.in. z podpisaniem uchwał z poprzedniej Sesji Rady Gminy Świerklaniec oraz zwołaniem sesji.

5. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji inwestycji gminnych w 2025 r.

W dyskusji wzięli udział:

- Tadeusz Ledwoń – zwrócił się z zapytaniem, kiedy rozpoczną się prace kanalizacyjne w sołectwie Nowe Chechło.
- Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, że jeśli chodzi o etap, który jest zaplanowany w Nowym Chechle, to został dokonany wybór najkorzystniejszej oferty. Według wstępnych rozmów, podpisanie umowy jest przewidziane na 14.07.2025 r., a prace rozpoczną się od miesiąca sierpnia br.
- Łukasz Lesik – zwrócił uwagę, że prace na ul. Damrota w Świerklańcu trwają. Zwrócił się z zapytaniem, kiedy rozpoczną się prace na ul. Pod Wierzbą. Nadmienił, że były rozmowy na temat asfaltowania ul. Damrota. W opisie zamówienia wskazany jest bardzo mały odcinek do asfaltowania. Zwrócił się z zapytaniem, czy będziemy naciskać na Wykonawcę oraz czy będziemy pozyskiwać dodatkowe środki, aby wykonać większy odcinek tego asfaltu.
- Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, że jeśli chodzi o ul. Damrota to prace powinny zakończyć się 4 lub 7 lipca br. Na ul. Pod Wierzbą prace nadal trwają. W kwestii odtworzeń, odbyło się spotkanie z Wykonawcą,

który jest na ryczałcie. Wykonawca do dwóch tygodni ma przygotować propozycję odtworzenia. W zadaniu przewidziana była realizacja po całej szerokości w miejscach prowadzenia prac. W związku z tym, że wody opadowe powodują utrudnienia i zakres prac jest znacznie wyższy, więc Wykonawca ma zaproponować, w ramach tego co ma skalkulowane w ofercie, jaką powierzchnię jest w stanie odtworzyć. Co do kostki brukowej na ul. Pod Wierzbą, konieczne będzie spotkanie z właścicielami nieruchomości, ponieważ ta droga jest całkowicie prywatna, aby mieli świadomość, że odtworzenia będą wykonywane tylko po śladzie.

- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – uzupełnił wypowiedź swojego przedmówcy odnośnie ul. Damrota, informując, że Urząd robi wszystko, aby asfalt pojawił się na całej długości i szerokości drogi.
- Łukasz Lesik - (Ad Vocem) – zwrócił się z prośbą o informację w sprawie wyznaczonego spotkania z mieszkańcami ul. Pod Wierzbą.
- Mirosław Bacik (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – poruszył problem zalewania remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w Świerkłańcu. Zwrócił się z zapytaniem, czy jest jakaś możliwość, aby ją odwodnić.
- Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, że przypuszczalnie rura pod drogą krajową jest załamana lub zgnieciona. Prawdopodobnie będzie trzeba wykonać projekt na remont i przebić się od ul. Oświęcimskiej aż do parku Świerkłańskiego. Punktem wyjścia będzie sprawdzenie stanu rury pod drogą.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że na 3 lipca br. zaplanowane jest WUKO, aby wyczyścić ten teren. Wyraził swoje zdanie, że być może tym razem uda się coś zdziałać w tym temacie.
- Kazimierz Flakus – zwrócił się z zapytaniem, czy wszystkie odbiory na ul. Jarzębinowej zostały zakończone oraz czy mieszkańcy mogą się przyłączać do kolektora głównego.
- Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, że jeśli chodzi o ul. Jarzębinową to inwestycja jest zakończona i odebrana. Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerkłańcu wydaje już warunki przyłączania się do sieci. Pierwsze przyłączenia mają już miejsce. Dodał, że prawdopodobnie mieszkańcy podłączyli rynny do kanalizacji sanitarnej. Będzie to w najbliższym czasie weryfikowane.
- Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy - Ad Vocem) – wyraził swoje zaniepokojenie informacją, że najprawdopodobniej nowa inwestycja jest zalewana przez wody opadowe mieszkańców, którzy jeszcze się nie podłączyli do kanalizacji sanitarnej, a już podpięli rynny. Zwrócił się z zapytaniem, co Urząd robi, aby wyeliminować to zjawisko.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że w dniu dzisiejszym odbyła się rozmowa z Dyrektorem Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerkłańcu. W najbliższych dniach rozpoczną się inspekcje tych terenów i zostaną podjęte czynności, które zwykle są wykonywane przy okazji sprawdzania podłączenia rynien do kanalizacji sanitarnej. Dyrektor ZWiK kontaktował się również z Komisariatem Policji w Radzionkowie w celu ustalenia, w jakim kierunku te działania zostaną podjęte. Dodał, że Gmina nie chce pozwolić na to, aby świeżo oddana inwestycja została zniszczona.

- Łukasz Lesik - (Ad Vocem) – wyraził swoje zdanie, że temat podłączania się z wodami opadowymi do kanalizacji sanitarnej pojawia się już od czasu wybudowania kanalizacji w Świerkłańcu. Są prowadzone kontrole w tym zakresie. Zwrócił się zapytaniem, w ilu przypadkach te kontrole zakończyły się nałożeniem kary.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że zostanie to sprawdzone. Zgodził się z radnym Łukaszem Lesikiem, że Gmina musi podejść do tematu kompleksowo, ponieważ nie możemy pozwolić na niszczenie infrastruktury przez jednostki.
- Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do inwestycji związanej z budową kanalizacji w Nakle Śląskim na ul. Gościnnej, Przyjaźni, Wąskiej, Szerokiej, Grzegorza, Głównej. Zwrócił się zapytaniem, kiedy można się spodziewać rozpoczęcia prac.
- Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, że Wykonawca w dniu wczorajszym dostał ostatnie dokumenty. Najpóźniej w poniedziałek zostanie dokonany wybór najkorzystniejszej oferty. Będzie trzeba odczekać 10 dni na ewentualne odwołania do Krajowej Izby Odwoławczej. Jeśli nie będzie odwołań, to w połowie lipca powinna być podpisana umowa. Od sierpnia br. Wykonawca będzie się już pojawiał na placu budowy. Dodał, że zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, prace rozpoczną się od ul. Gościnnej i od przewiertu z Parku w Nakle Śląskim na Aleję Lipową.
- Eugeniusz Wajs – odniósł się do odprowadzania wody opadowej do kanalizacji sanitarnej wyrażając swoje zdanie, że konieczne jest wykonywanie kontroli ale również karanie nieuczciwych mieszkańców.
- Mirosław Bacik (Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Ad Vocem) – zwrócił uwagę na problem pojawiania się rozlewiska z fekaliami na ul. Kościuszki po większych opadach deszczu. Wyraził nadzieję, że w przyszłości reakcja Urzędu będzie szybsza.
- Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, że problem zalewania fekaliami ul. Kościuszki pojawia się już od dawna i będzie się pojawiał, ponieważ mieszkańcy odprowadzają wodę deszczową do kanalizacji sanitarnej.
- Zbigniew Jarka – zwrócił uwagę, że w poprzedniej kadencji była mowa o tym, że przy nowej inwestycji budowy kanalizacji problem na ul. Kościuszki zostanie skutecznie rozwiązany. Następnie zwrócił uwagę, że parkingi przy sklepie „Biedronka” i centrum handlowym są wypełnione przez osoby przyjeżdżające do Parku. Zwrócił się zapytaniem, czy drugi parking w Parku będzie realizowany oraz czy Urząd będzie próbował wejść w porozumienie ze sklepem „Biedronka”, aby poddzierżawiła Gminie ten parking lub zamykała go na weekendy, bo to są środki, które mogłyby wpłynąć do budżetu Gminy.
- Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, że jeśli chodzi o kanalizację sanitarną na ul. Kościuszki, to została ona dobrze wykonana. Problemem są mieszkańcy, którzy odprowadzają wody opadowe do kanalizacji sanitarnej i dopóki nie zostanie to wyeliminowane to problem będzie się powtarzał.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że odnośnie parkingu na terenie Parku, trwały rozmowy, aby takie parkingi stworzyć w różnych rejonach Parku. Niestety nie ma na to zgody Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Urząd cały czas prowadzi działania, aby taką zgodę uzyskać. Odnośnie parkingów przy sklepie „Biedronka” oraz centrum handlowym,

to „Biedronka” planuje wprowadzić płatne parkowanie całodobowe. Nie widzą również możliwości współpracy z Gminą w zakresie udostępnienia tego parkingu. Poinformował, że są prowadzone działania, aby stworzyć możliwość parkowania na terenach przyległych do Parku. Cały czas są prowadzone działania nad zmianą funkcjonowania parkingu przy centrum przesiadkowym oraz parkingu na samym wjeździe do Parku. Trwają rozmowy o innym systemie wjazdu, zamiast inkasentów miałyby być szlabany. Wdrożenie tego systemu jest planowane od 01.01.2026 r.

- Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do tematu zakończonej inwestycji budowy chodnika na ul. Nakielskiej w Orzechu. Zwrócił uwagę, że częściowo ten chodnik przebiega przez tereny prywatne. Zwrócił się z zapytaniem, czy zostały już uruchomione procedury regulacji prawnej gruntów pod tym chodnikiem, ze względu na brak chodnika na pewnym odcinku.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że zostały rozpoczęte działania w kierunku przejęcia tego kawałka drogi. Jednak, zgodnie z decyzją Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach, zostały one zablokowane na czas prowadzenia podobnego postępowania przez PKP, ponieważ PKP będzie budowała na terenie tamtej działki drogi. Dopóki nie zostanie wydzielony tamten fragment, nie może być wydzielony fragment dotyczący inwestycji prowadzonej przez Gminę.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 126 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038.

Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) zwróciła się z prośbą o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały nr 126 oraz projektu uchwały nr 127. Poinformowała, że autopoprawki związane są z dodatkowymi planowanymi wpływami z tytułu opłat pobieranych za parkowanie nad Zalewem Nakło-Chechło oraz z tytułu opłat czynszowych. Dodatkowo, zostały zwiększone dochody bieżące i majątkowe w kwocie 400.000,00 zł w związku z nowym wnioskiem dofinansowanym z UE dla zadania pn.: „Szkoly nowych możliwości w Gminie Świerklaniec” realizowanym w placówkach szkolnych z terenu gminy w latach 2025-2027 r.

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 126 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038, przystąpiono do głosowania.

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 126 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038 z autopoprawką

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (1)

Wojciech Bacik

Uchwała Nr XXI/119/25 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038 stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 127 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025 rok.

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 127 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025, przystąpiono do głosowania

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 127 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025 rok z autopoprawką

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs

PRZECIW (0)

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)

BRAK GŁOSU (0)

NIEOBECNI (1)

Wojciech Bacik

Uchwała Nr XXI/120/25 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2025 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

8. Informacja Wójta Gminy o działaniach podjętych dla zapewnienia bezpieczeństwa osób odpoczywających na terenie Zalewu Nakło-Chechło w okresie 27.06.2025-31.08.2025.

W dyskusji wzięli udział:

- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że odnośnie zapewnienia bezpieczeństwa nad Zalewem Nakło-Chechło, w dniu dzisiejszym zostały podpisane umowy z trzema ratownikami. Trwają także prace nad podpisaniem takich umów z dodatkowymi dwoma ratownikami. Zgodnie z przepisami prawa, żeby zapewnić bezpieczeństwo na terenie kąpieliska potrzebnych jest dwóch ratowników. Dodał, że Gmina współpracuje w tym roku z Ochotniczą Strażą Pożarną Silesia Rescue. Zakończona została współpraca z WOPR-em tarnogórskim. Dodał, że OSP Silesia Rescue zapewnia wszystkie potrzebne sprzęty. W ramach dobrej współpracy z OSP w Orzechu, została przekazana na czas działań wakacyjnych torba ratunkowa. Zostały również podjęte działania w celu zakupu takiej torby. Gmina współpracuje również z wędkarzami, którzy działają na terenie Zalewu.
- Sebastian Nowak (Sekretarz Gminy) – odpowiedział, że znalazła się osoba, która działa w strukturach OSP Silesia Rescue, która bardzo pomogła w pozyskaniu ratowników. Jest ich pięciu. Wszystko będzie się odbywało w taki sposób, że Gmina nie przekroczy kwoty 130 tys. zł.
- Tadeusz Ledwoń – wyraził swoje zadowolenie przekazanymi informacjami, ponieważ informacje przekazane na posiedzeniu Komisji były niepokojące. Zwrócił się z zapytaniem, czy mieścimy się w kwocie zabezpieczonych środków oraz czy Gmina ma podpisaną umowę z policją jak co roku na dodatkowe patrole nad Zalewem.
- Sebastian Nowak (Sekretarz Gminy) – poinformował, że na pewno nie zostanie przekroczona kwota 130 tys. zł. Jeśli chodzi o dodatkowe patrole policji to zostanie to sprawdzone.
- Zbigniew Jarka - (Ad Vocem) – zwrócił uwagę, że rok lub dwa lata temu Gmina dofinansowywała zakup nowego radiowozu dla Komisariatu Policji w Radzionkowie. Nadmienił, że Komendant Komisariatu zobowiązał się wówczas, że sam od siebie będzie zabezpieczał co roku dodatkowe patrole nad Zalewem w sezonie letnim. Wyraził swoje zdanie, że należałoby porozmawiać z Komendantem w tym temacie.
- Tadeusz Ledwoń - (Ad Vocem) – zwrócił się z zapytaniem, czy w budżecie Gminy są zabezpieczone środki, tak jak co roku, na dodatkowe patrole policji.
- Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – poinformowała, że takie środki nie są zabezpieczone w budżecie Gminy.
- Adam Francik – wyraził swoje zdanie, że po burzliwej dyskusji na posiedzeniu Komisji, wypada się cieszyć, że sytuacja została opanowana. Odniósł się do wspomnianych 130 tys. zł. na zapewnienie bezpieczeństwa nad Zalewem, zwracając się z zapytaniem, ile z tych środków będzie przeznaczonych na ratowników a ile na zapłacenie organizacji za wypożyczenie sprzętu.
- Sebastian Nowak (Sekretarz Gminy - Ad Vocem) – poinformował, że jeśli chodzi o motorówkę, to będzie wykorzystywana motorówka Uczniowskiego Klubu Sportowego „Olimpijczyk”. Torba

ratownicza została przekazana przez OSP Orzech. Gmina ma również sponsora, który przekaże paliwo do motorówki. Wszystko wskazuje na to, że na chwilę obecną nie będziemy musieli korzystać ze sprzętu odpłatnie. Głównym kosztem będzie wynagrodzenie ratowników.

- Adam Francik – odniósł się do patroli policji nad Zalewem. Poinformował, że pomimo informowania policji, że auta są źle zaparkowane, policja nie podejmuje żadnych czynności. Zwrócił się z prośbą o kontakt w tej sprawie z Komisariatem Policji w Radzionkowie.
- Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – wyraził swoje zdanie, że uspokoiły go informacje przekazane na sesji, jednakże dziwi go optymizm radnych. Dodał, że Jego zdaniem tak ważne kwestie jak bezpieczeństwo ludzi nie powinno być pozostawione takim przypadkom jak teraz. Odniósł się do motorówki, która nie wiadomo, czy jest przeznaczona do celów ratowniczych, paliwa od sponsora, torby ratowniczej od OSP Orzech. Wyraził swoje zdanie, że nie tak powinno to wyglądać. Powinno to być systemowe działanie, przemyślane, a nie na ostatni moment.
- Sebastian Nowak (Sekretarz Gminy - Ad Vocem) – przyznał, że nie powinno to tak wyglądać, ale najważniejsze jest to, że bezpieczeństwo na Zalewie zostało zapewnione. Jeśli chodzi o sponsora paliwa, to jest to ten sam sponsor, który przekazywał paliwo w ubiegłych latach WOPR-owi.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że jest wyznaczony koordynator, który będzie pracował na miejscu. Odnośnie przygotowania do sezonu, pierwsze rozmowy z OSP Silesia Rescue odbyły się ok. miesiąca temu. Wtedy jeszcze było wszystko na dobrej drodze do podpisania umowy z WOPR-em. Gdyby wspomniane rozmowy nie odbyły się wcześniej, w ciągu tygodnia nie udałooby się tego wszystkiego załatwić. Zwrócił uwagę, że kąpielisko jest zabezpieczone. Dodał, że widząc, że sytuacja z WOPR-em jest napięta, zostały podjęte odpowiednie działania.
- Mirosław Bacik (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – poinformował, że od kilku dni dochodzi do dużej ilości zdarzeń nad Zalewem. Zwrócił uwagę na parasole przy punktach handlowych, które są ustawione na koronie i tym samym stwarzają zagrożenie. Zwrócił się z prośbą o poinformowanie przedsiębiorców o wycofanie tych parasoli poza koronę ze względów bezpieczeństwa, aby pojazdy uprzywilejowane mogły bezpiecznie się poruszać.
- Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec - Ad Vocem) – poinformował, że w dniu jutrzejszym zostaną podjęte działania w tym temacie.
- Eugeniusz Wajs – zwrócił uwagę, że na wtorkowym posiedzeniu Komisji został poruszony temat dróg nad Zalewem. Zwrócił się z zapytaniem, czy w tej sprawie coś się dzieje, bo były zapewnienia, że jest już zakupiony asfalt.
- Adrian Blondzik - (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec - Ad Vocem) – poinformował, że odbyły się wstępne rozmowy i do zakupienia jest 10 t asfaltu, którym dziury będą załatane.

9. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 29.05.2025 r.

Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne uwagi do protokołów, w związku z czym zgodnie z § 43 statutu Gminy Świerklaniec, protokół z sesji w dniu 29.05.2025 r. zostaje przyjęty bez konieczności głosowania

10. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.

Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) zaprosił na wydarzenia kulturalne odbywające się w Parku Świerklanieckim.

11. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 17:05 zamknął XXI sesję Rady Gminy Świerklaniec.

Na tym protokół zakończono.

Przewodniczący

Rada Gminy Świerklaniec

Protokołowała: B. Mateja-Kołodziej